



WHY DOES THIS HAPPEN?

People with Alzheimer's or dementia may be unsafe when they:

- don't follow traffic signs
- go too fast or too slow
- become angry at others in the car or other drivers
- hit curbs
- cross over lanes
- confuse the brake and gas pedals
- forget where they are going
- get lost going places they know

Driving

Over time, driving gets harder for people with Alzheimer's or dementia. At some point they will need to stop driving and this can be very hard for them. It feels like a loss of freedom for both drivers and family members, yet SAFETY is most important for everyone.

WHAT CAN YOU DO?

Keep an Eye Out

- watch for parking or traffic tickets
- look for new scratches, marks, or dents on the car
- listen for complaints about other drivers or how the car operates

Help Them Stop Driving

- ask the doctor to tell them they can no longer drive
- make sure the doctor files a report to alert the Department of Motor Vehicles (DMV) of the dementia diagnosis
- have a close friend or a minister, priest, or rabbi ask your person to stop driving
- tell them someone else will drive them to the store or appointments
- ask others for help... deliver meals, pick up prescriptions, or just to visit

Be Creative

- hide the keys
- park the car out of sight
- remove the battery or starter wire
- say the car is in the shop
- get in the car first so you can be the driver
- give a set of keys that look like the old keys but won't start the car
- make having someone else drive sound like fun

Finally

- sell the car... it saves money on gas, insurance, and repairs that can be used for taxis, Uber, LYFT, or paying someone else to drive



...including the Inland Empire & south Ventura County

**24/7 Helpline
844.HELP.ALZ**
alzgla.org

Manejando



¿POR QUÉ PASA ESTE PROBLEMA?

Personas con Alzheimer o demencia pueden estar en peligro cuando:

- no siguen las señales de las carreteras
- van demasiado rápido o demasiado lento
- se enojan con los pasajeros u otros conductores
- pegan la banqueta
- se pasan de un carril a otro sin precaución
- confunden los pedales de freno y acelerador
- olvidan a dónde van
- se pierden manejando a lugares conocidos, como a la casa

Con el tiempo, manejar se convierte en una actividad más difícil para las personas con Alzheimer o demencia. Llegará el momento cuando tengan que dejar de manejar y esto puede ser muy difícil. Se siente como una pérdida de independencia para los conductores y la familia, sin embargo, la SEGURIDAD ante todo debería ser lo más importante.

¿QUÉ PUEDE HACER?

Manténgase atento a

- multas de tráfico o infracciones de estacionamiento, "tickets"
- nuevos daños, marcas o golpes al carro
- quejas acerca de otros conductores o del carro

Ayudándoles a dejar de conducir

- pídale al médico que le diga a la persona con Alzheimer que ya no puede conducir
- asegúrese de que el doctor notifique al Departamento de Vehículos Motorizados (DMV) del diagnóstico... esto significará que la persona con problemas de la memoria tendrá que tomar de nuevo el examen de manejo
- pídale a una persona de confianza, como un Padre, Pastor, Ministro, etc., que le pida a su familiar que deje de conducir
- díganle que alguien va a llevarlo a la tienda o sus citas médicas
- pida ayuda a familiares y amigos... traer comida, recoger los medicamentos, o simplemente que lo visiten de vez en cuando

Sea creativo

- esconda las llaves
- estacione el carro fuera de la vista
- retire la batería o cable de arranque
- diga que el carro está en el taller
- entre al carro primero para que usted sea el conductor, y dígale que usted va ser el chofer
- dele un juego de llaves que se parezcan a las del carro, pero que no sean del carro
- mantenga la experiencia divertida... ponga música que le guste o converse sobre algo alegre

Finalmente

- venda el carro... se ahorrará dinero en gasolina, aseguranza y reparaciones que podrá usar para pagar a un taxi, Uber, LYFT, u otro conductor



...including the Inland Empire & south Ventura County

24/7 Helpline
844.HELP.ALZ
alzgla.org